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Protokół Nr L 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

23 czerwca 2022 roku, godz. 12:00 

 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas rozpoczęcia 

obrad nieobecny radny Mirosław Sieniakowski. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie Urszula 

Baraniecka.  

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

 

Przed rozpoczęciem sesji Rady Powiatu w Kętrzynie Starosta uhonorował i wręczył 

upominek panu Romanowi Chodarze, który w ubiegłym tygodniu został Mistrzem Polski w 

lekkiej atletyce. Starosta dodał, że jest to duma, satysfakcja i zaszczyt, że nasz były pracownik  

i mieszkaniec powiatu kętrzyńskiego może poszczycić się takim tytułem.  

 

O godz. 12:00 w Sali Kominkowej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie Przewodnicząca 

Rady Urszula Baraniecka otworzyła L sesję Rady Powiatu w VI kadencji, stwierdziła 

prawomocność obrad  

i powitała zebranych radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

  

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła o zgłaszanie 

wniosków o jego zmianę. 

 

1. Otwarcie L sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 
3.  Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 
4.  Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu po złożonym 

sprawozdaniu. 
5.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 
8. Debata nad Raportem o stanie Powiatu Kętrzyńskiego w roku 2021. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum zaufania. 
10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r. i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia oraz 
uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie za 2021 r.: 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r. oraz informacji o 
stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego, 
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b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r., 
c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie 
stanowiska tej komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r. oraz uchwały tejże komisji o wniosku w sprawie 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2021 r., 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  
w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2021 r., 
e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 
r., 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 rok, 
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 
wykonania budżetu za 2021 rok.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Kętrzyńskiego w formie dotacji 

celowych na działanie własne sołectwa; 
b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 

za rok 2021; 
c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za rok 

2021; 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035; 
e) zmian w budżecie powiatu na rok 2022; 
f) udzielenia pomocy finansowej Gminie Barciany w formie dotacji celowej, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu typu bus. 
12.  Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Powiatu z 26 maja 2022 r.  
13. Zamknięcie L sesji Rady Powiatu w Kętrzynie.  
 

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka 

poprosiła Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie sprawozdania. 

 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od 26 maja 

2022 r. do 23 czerwca 2022 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Starosta poinformował, że chce odnieść się głównie do 

jednego tematu, który był omawiany przez Zarząd, a mianowicie: 

1) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o uzyskaniu przez Powiat Kętrzyński promes  

w ramach drugiej edycji programu inwestycji strategicznych na łączną kwotę 14 250 000 zł,  

a dotyczy to następujących przedsięwzięć: 

- „Przebudowa drogi powiatowej nr 1989 N Głowbity – Łankiejmy” na kwotę 4 750 000 

zł  
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w gminie Korsze. Starosta wyjaśnił, że na tą drogę jest gotowa dokumentacja techniczna,  

a ponadto Zarząd złożył wniosek do Ministerstwa Cyfryzacji o pozwolenie na rezygnację  

z budowy kanałów technologicznych. 

- „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg powiatowych  

i obiektu mostowego na terenie gminy i miasta Reszel” na kwotę 7 600 000 zł. Starosta 

wyjaśnił, że przedsięwzięcie będzie realizowane w trybie zaprojektuj i wybuduj. Starosta 

dodał, że w tym wniosku jest również przebudowa drugiego mostu w miejscowości 

Mnichowo, na które również Powiat otrzymał dofinansowanie w ramach rezerwy subwencji 

ogólnej. Starosta powiedział, że w związku  

z tym, że dofinansowanie w ramach Programu Inwestycji Strategicznych jest korzystniejsze niż  

z rezerwy subwencji ogólnej, wybieramy realizację mostu w Mnichowie w ramach promesy,  

a subwencja zostanie dedykowana innej inwestycji na terenie gminy Reszel. Starosta 

poinformował, że czeka na ostateczne rozstrzygnięcie Wojewody w kwestii uwzględnienia 

decyzji o pozwoleniu na budowę i jeśli będzie pozytywna to rozpocznie się realizacja inwestycji 

dotyczącej przebudowy ul. Spichrzowej w Reszlu. 

- Przebudowa drogi powiatowej 1723N na odcinku między miejscowością Bajory Małe  

a Srokowski Dwór na kwotę 1 900 000 zł. Starosta poinformował, że do tej pory ten odcinek 

remontowany w ramach współpracy z Gminą Srokowo w trybie 50/50 i czekamy na 

dokumentację techniczną. 

2) Zarząd Powiatu na wniosek firmy EM Budownictwo Zbigniew Miller wykonującą zadanie 

inwestycyjne pn. „Budowa Zakładu Aktywności Zawodowej przy ul. Wileńskiej w Kętrzynie” 

wyraził zgodę na przesunięcie terminu zakończenia ww. inwestycji do dnia 15 września 2022 r.  

3) w celu realizacji uchwał Rady Powiatu w Kętrzynie podjętych na poprzednich sesjach, 

Zarząd Powiatu podjął czynności formalno-prawne, w ramach nadzoru wymagane przepisami 

uchwały zostały przesłane Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu oraz Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej. Starosta dodał, że nie ma rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody oraz uchwał 

Kolegium RIO  stwierdzających nieważność uchwał Rady Powiatu.  

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

Radny Lech Ryndzionek zapytał czy znajdzie się firma chętna podpisać umowę na 

dostarczanie energii elektrycznej dla jednostek podległych Powiatowi Kętrzyńskiemu  

w najbliższym okresie.  

 

Ad. pkt 5 

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

POWIATU 

  Starosta wyjaśnił, że Powiat Kętrzyński realizuje zakupy grupowe na energię 

elektryczną i gaz. Starosta poinformował, że do tej pory Powiat był w Kętrzyńskiej Grupie 

Zakupowej razem z Gminą Wiejską Kętrzyn, Gminą Reszel, powiatowymi szkołami i szpitalem, 

ale umowa kończy się w przyszłym roku. Starosta dodał, że były poszukiwane podmioty, które 

świadczą takie zakupy grupowe na rzecz jednostek samorządu terytorialnego i została 

podpisana umowa z firmą Voltra, która w czerwcu rozpocznie postepowanie na kolejny okres 

w zakresie dostarczania energii elektrycznej i gazu.  
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Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 

 Radna Ewa Wronisz odczytała i złożyła na piśmie zapytanie dotyczące terminu remontu  

ul. Wolności w Korszach (zał. nr 3). 

  

Ad. pkt 7 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 

    

  Następnie radny Piotr Węglarski odczytał i złożył pisemny wniosek dotyczący 

wystąpienia do Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego ze stanowiskiem  

o konieczności remontu drogi wojewódzkiej na odcinku Reszel – Mnichowo – Bęsia – Biskupiec 

(zał. nr 4). Radny wyjaśnił, że codzienni przynajmniej kilkadziesiąt osób z Reszla dojeżdża tą 

drogą do Biskupca i Olsztyna z zagrożeniem własnego życia, ponieważ droga jest w bardzo 

złym stanie. 

 

Ad. pkt 8 

DEBATA NAD RAPORTEM O STANIE POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO W ROKU 2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że Raport został przyjęty przez Zarząd 
Powiatu i zamieszczony na stronie internetowej 19 maja 2022 r., natomiast 10 czerwca 2022 r. 
została zamieszczona informacja o możliwości udziału w debacie nad Raportem o stanie 
Powiatu Kętrzyńskiego w roku 2021. Przewodnicząca poinformowała, że z możliwości wzięcia 
udziału w debacie skorzystał jeden mieszkaniec powiatu (zał. nr 5). 

Starosta Michał Kochanowski na początku swojej wypowiedzi stwierdził, że w Raporcie 
brakuje kilku elementów, ponieważ wiele wyzwań jest jeszcze przed Zarządem i Radą Powiatu. 
Starosta powiedział, że przyszłość jest bardzo nieprzewidywalna i będzie to wyboista droga,  
a żeby przygotować się na wyzwania należy określić sobie cele na najbliższe lata, dotyczące 
funkcjonowania Powiatu Kętrzyńskiego. Starosta poinformował, że w zakresie infrastruktury 
drogowej dużo się poprawiło, ale jeszcze dużo przed nami, ponadto dużo do zrobienia jest 
przy modernizacji obiektów oświatowych, a w niektórych miejscach brakuje jeszcze zaplecza 
sportowego. Starosta powiedział, że jest również dużo wyzwań w zakresie służby zdrowia, ale 
realizacja założeń z roku 2018 i 2019 wydawała się w tamtym czasie mrzonką, a mamy już 
nową centralną sterylizatornię, ratownictwo medyczne w szpitalu, zabezpieczenie kadrowe,  
a ponadto rozpoczęła się budowa bloku operacyjnego. Starosta stwierdził, że przed Radą stoi 
kolejne wyzwanie, a mianowicie plan rozwoju szpitala w kolejnych latach.  

Starosta wyjaśnił, że Raport powstał przede wszystkim w oparciu o pracę pracowników 
samorządu powiatowego, dyrektorów jednostek, naczelników i Pani sekretarz, która 
syntetycznie zebrała informacje w dokument, który jest interesujący i zawiera dane o stanie 
powiatu. Starosta poinformował, że Przewodniczący Komisji Budżetu zwrócił uwagę, że Raport 
powinien być bardziej popularyzowany, ale ten dokument jest udostępniany mieszkańcom 
poprzez audycję na żywo, skrót w formie video oraz w tym roku nagranie audio z fragmentami 
dokumentu. Następnie Starosta powiedział, że w 2021 roku Zarząd Powiatu odbył 44 
posiedzenia i podjął 239 uchwał, a 66 uchwał Rady Powiatu było delegowanych do wykonania 
przez Zarząd Powiatu, z czego nie wykonano tylko jednej, ponieważ realizacja ścieżki 
rowerowej pomiędzy Nową Różanką a Solanką przejął Zarząd Dróg Wojewódzkich. Starosta 
dodał, że Rada Powiatu podjęła 108 uchwał i już kolejny rok żadna z nich nie została uchylona 
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przez nadzór Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Starosta poinformował,  
że w 2021 roku Rada przyjęła do realizacji 11 różnego rodzaju programów i strategii, a rok 
2021 rozpoczął się od przygotowania Strategii Rozwoju Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 
2027, ustawiona została pierwsza w powiecie lodówka społeczna. Starosta przypomniał, że  
w 2021 roku funkcjonował również Budżet Obywatelski, co prawda w okrojonej kwocie, ale 
jest to zadanie fakultatywne, a partycypacja mieszkańców w decyzjach i kontakcie z Zarządem 
i Radą musi być większa, dlatego potrzebne są takie inicjatywy jak Studio Powiat Kętrzyński czy 
Budżet Obywatelski. Starosta poinformował, że Centrum Biblioteczno-Kulturalne Powiatu 
Kętrzyńskiego organizowało szereg wycieczek po najciekawszych zakątkach, wystaw, 
odczytów, wydawali publikacje, ponadto własnymi środkami została uruchomiona witryna 
internetowa Archiwum Powiatu Kętrzyńskiego, którą odwiedza coraz więcej osób. Następnie 
Starosta powiedział, że Powiatowy Urząd Pracy pozyskał dodatkowe środki z Funduszu Pracy 
na realizację aktywizacji zawodowej osób bezrobotnych. Starosta odnosząc się do konkretnych 
obszarów działalności Powiatu, przedstawił informacje na temat zdrowia, a mianowicie 
powiedział, że centralna sterylizatornia w szpitalu została wyposażona w nowy sprzęt, co jest 
niezwykle istotne dla zachowania ciągłości pracy, a zwłaszcza oddziałów zabiegowych. W 2021 
roku podpisana została umowa na realizację inwestycji dotyczącej zaprojektowania, 
wybudowania i wyposażenia bloku operacyjnego, do Powiatu Kętrzyńskiego trafił również 
nowy ambulans, sfinansowany ze środków Ministerstwa Zdrowia oraz nawiązano pierwszą 
autentyczną współpracę szpitala z Collegium Medicum Uniwersytetu Warmińsko-
Mazurskiego. Starosta wyjaśnił, że w sprawozdaniu finansowym szpitala, które również będzie 
przedmiotem sesji, można przeczytać na jaką kwotę zostały podniesione wartości środków 
trwałych, czyli zakup nowoczesnego sprzętu diagnostycznego i zabiegowego. Starosta dodał, 
że w 2021 roku Powiat wraz ze szpitalem i Gminą Kętrzyn koordynował organizację 
Powszechnego Punktu Szczepień na hali MOSiR w Kętrzynie. Następnie Starosta odniósł się do 
pomocy społecznej i poinformował, że pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Kętrzynie zajmowali się w 2021 roku 18 222 sprawami, rozpoczęła się również budowa 
Zakładu Aktywności Zawodowej, powstało kolejne mieszkanie chronione dla 
usamodzielnionych wychowanków pieczy zastępczej, pozyskane zostały dodatkowe środki  
w ramach Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, został uruchomiony 
punkt na potrzeby osób niepełnosprawnych, gdzie mogą uzyskać wsparcie specjalistyczne. 
Starosta poinformował, że w 2021 roku rozpoczął się remont budynku w Reszlu z 
przeznaczeniem na placówkę opiekuńczo-wychowawczą, która już funkcjonuje. Starosta 
przedstawiając informacje z zakresu oświaty powiedział, że w 2021 roku Powiatowy Ośrodek 
Doskonalenia Nauczycieli otrzymał akredytację Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty, 
zakończono remont basenu, zakończono remont kompleksu boisk sportowych przy Zespole 
Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu i rozpoczęto remont Sali gimnastycznej  
w Zespole Szkół im. Marii Curie Skłodowskiej. Przechodząc do tematu inwestycji drogowych, 
Starosta poinformował, że w 2021 roku zakończył się remont ostatniego etapu łączącego 
drogę wojewódzką nr 650N z granicą powiatu węgorzewskiego przez miejscowość Silec, droga 
została wyremontowana w kilku etapach, ukończona została przebudowa drogi Drogosze - 
Garbno na odcinku do Dublin oraz dwa etapy drogi Koczarki – Krzyżany. Starosta zwrócił 
uwagę na komplementarność Zarządu wobec Gmin i wyjaśnił, że w ubiegłym roku w ramach 
Programu Inwestycji Strategicznych Powiat otrzymał dofinansowanie na wnioski, które 
dotyczyły gminy wiejskiej Kętrzyn oraz gminy Barciany, a w tym roku jest to gmina Korsze, 
gmina Srokowo i gmina Reszel. Starosta dodał, że została również wykonana przebudowa 
mostu w miejscowości Prosna na rzece Guber, budowa chodnika w miejscowości Nakomiady, 
przebudowa i remont drogi na odcinku Barciany – Pastwiska, remont kolejnego etapu  drogi 
Srokowski Dwór – Bajory Małe. Starosta poinformował, że wspólnie z Gminą Barciany oraz 
Gminą Srokowo odtworzono linię komunikacyjną w ramach funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, a w tym roku dołączyła również linia  
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w gminie Korsze. Następnie Starosta powrócił do tematu aktywizacji zawodowej i 
poinformował, że w ramach subsydiowanych form zatrudnienia skorzystało 703 osoby,  
a w ramach innych form aktywizacji 376 osoby. Starosta przedstawił źródła, z których Powiat 
pozyskiwał środki zewnętrzne w 2021 roku: 

- Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych – 5 600 000 zł 
- Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – 3 300 000 zł 
- budżet państwa – 3 300 000 zł 
- środki unijne – 958 000 zł i 470 000 zł na zadania oświatowe 
- Fundusz Rozwoju Kultury Fizycznej 611 000 zł 
- współpraca z Gminami – ponad 500 000 zł  
- Fundusz Przewozów Autobusowych – 202 000 zł  

 

 Głos zabrał mieszkaniec powiatu Pan Zbigniew Nowak, który na wstępie powiedział, że 
często jest pytany dlaczego co roku bierze udział w dyskusji nad Raportem i wyjaśnił, że ma 
dwie pasje i o jednej z nich wiedzą wszyscy, który trochę go znają, natomiast druga to 
samorząd – śledzenie tego co się dzieje, analizowanie, literatura, orzecznictwa. Pan Nowak 
dodał, że od 1998 roku jest w samorządzie, a jeszcze wcześniej w urzędzie rejonowym  
i poinformował, że jest absolwentem Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu 
Gdańskiego poza szkołą oficerską. Mieszkaniec powiatu wyjaśnił, że interesuje się nie tylko 
szczeblem gminy, ale szczególnie powiatu, ponieważ sam zasiadał w radzie powiatu oraz pełnił 
funkcję wicestarosty, a w tamtych czasach toczyła się w Polsce dyskusja o sensie istnienia 
powiatów i chce sam sobie odpowiedzieć na to pytanie. Pan Nowak powiedział, że powiat ma 
bardzo niewielkie dochody własne, a swoją działalność opiera na subwencjach i dotacjach  
i to świadczy o działaniach Zarządu Powiatu, który mimo niskich dochodów własnych potrafi 
wykorzystać możliwości, które daje rynek i władza, aby nie było stagnacji w powiecie. Pan 
Zbigniew powiedział, że chciałby odpowiedzieć dzisiaj na pytanie czy Zarząd Powiatu w tych 
trudnych warunkach, które były w 2021 roku tj. pandemia, poradził sobie z wyzwaniami  
i oczekiwaniami mieszkańców. Mieszkaniec powiatu dodał, że wziął po uwagę oczywiście 
położenie powiatu, sytuację polityczną i ekonomiczną kraju i odczytał swoją opinię: Zarząd 
Powiatu skutecznie realizuje przyjęte strategie, programy we wszystkich obszarach jego 
funkcjonowania, prowadzi racjonalną politykę zadaniową i finansową, ukierunkowaną na 
główny cel, a mianowicie prowadzenie polityki zrównoważonego rozwoju, co ma wpływ na 
zaspokajanie przede wszystkim potrzeb mieszkańców no i oczywiście ich oczekiwań. 
Następnie Pan Nowak poinformował, że chce jeszcze omówić kilka obszarów i wyjaśnił, że 
lektura Raportu dostarcza wiedzy o ogromie zadań wykonywanych w obszarze tzw. Szeroko 
rozumianej polityki społecznej, którą realizuje oczywiście Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie i dodał, że miał okazję zetknąć się z tą instytucją jako interesant, w związku z czym 
może wyrazić pozytywną opinię co do atmosfery, sprawnego załatwiania spraw i relacji 
dyrektor – pracownik – interesant. Pan Nowak powiedział, że wszystkie programy i piecza 
zastępcza, mieszkania chronione, ogrom zadań, duże środki finansowe, a instytucja sobie  
z tym radzi. Pan Zbigniew poinformował, że kiedy był radnym Rady Powiatu w Kętrzynie, 
ciągle było mało pieniędzy na realizację wniosków na aparaty słuchowe itp., a dzisiaj nie ma  
z tym problemu i to cieszy. Następnie Pan Nowak poinformował, że drugim ważnym obszarem 
to jest ochrona zdrowia i dodał, że jako senior w większości korzysta z prywatnej służby 
zdrowia i myśli, że jeśli Polacy chcą być zdrowi to nie tylko w publicznej, ale muszą się 
posiłkować prywatną. Dodał, że trzeba mieć świadomość, iż mam Szpital Powiatowy, który 
obecnie ma ogromne możliwości i cztery oddziały, siedem poradni, kilka pracowni to jest już 
dobry poziom, a  najważniejsze to budowa bloku operacyjnego, co przyciągnie tutaj 
najlepszych specjalistów.  Pan Nowak powiedział, że jedyną uwagą jest potrzeba otwarcia 
poradni endokrynologicznej. Następnie Pan Zbigniew odniósł się do inwestycji  
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w infrastrukturze drogowej i powiedział, że tyle zadań wykonanych w dobie covidu to wielki 
sukces. Ponadto stwierdził, że w powiecie bardzo dobrze funkcjonują służby  
w obszarze bezpieczeństwa publicznego. Pan Nowak poinformował, że pozytywnie odbiera 
Powiat jako obserwator mediów społecznościowych, ponieważ do społeczeństwa trafiają 
informacje z posiedzeń Rady, informacje starosty, informacje z Zarządu Powiatu. Następnie 
Pan Zbigniew powiedział, że Rada Powiatu w Kętrzynie jest jedną z nielicznych rad, która ma 
czyste konto jeśli chodzi o nadzór zarówno wojewody, jak i Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Kończąc swoją wypowiedź Pan Nowak podkreślił, że zawsze jest zainteresowany kwestią 
wykonania dokumentu, jego estetyką i Raport jest czytelny, wykonany przez naczelników 
wydziałów, kierowników jednostek, ale precyzyjnie spięła go jedna osoba. Pan Nowak dodał, 
że to jest pozytywne, że ten dokument jest atrakcyjny do czytania, stanowi kompendium 
wiedzy o powiecie. Pan Zbigniew Nowak podziękował za możliwość wzięcia udziału  
w debacie.  

Radny Jarosław Pieniak powiedział, że chciałby odnieść się tylko do pewnych liczb  
i pogratulować Pani Sekretarz, dyrektorom, kierownikom, komendantom, naczelnikom,  
a w szczególności pracownikom Starostwa jak i jednostek, którzy przyłożyli się do opracowania 
tego Raportu, który pokazuje całościowy obraz naszego powiatu. Radny powiedział, że 
mieliśmy drugi rok, tak zwany pandemiczny, w którym zdrowie mieszkańców w powiecie  
i  kraju było najważniejsze. Radny poinformował, że chciałbym się odnieść do pewnych liczb, 
które wyczytałem w tym Raporcie z danych sanepidu i naszego szpitala: w roku 2021 placówki 
medyczne zgłosiły 114 przypadków zachowań na grypę, w roku 2020 to było 1605 
przypadków, natomiast  w roku 2019 to było 1879. Następnie radny powiedział, że Szpital 
Powiatowy 6 miesięcy był covidowy, a 6 miesięcy pracował w normalnym trybie. Radny 
powiedział, że z tych danych wyciąga wniosek, że Taki wniosek, że średnio 160 osób 
miesięcznie miało utrudniony dostęp do usług medycznych, gdy szpital był covidowy, 
ponieważ w normalnym trybie średnio 226 osób korzystało z usług medycznych, a kiedy był 
covidowy, to tylko 94 osoby miesięcznie.  

Następnie radny Mirosław Bobrowski poinformował, że oczywiście Raport jest 
profesjonalnie wykonany, rzeczowo i merytorycznie, zawiera dane o finansowej działalności 
jednostek Powiatu Kętrzyńskiego. Radny dodał, że dokument tez odzwierciedla także 
aktywność naczelników, kierowników, zespołów przygotowujących i nadzorujących 
poszczególne jednostki samorządowe, działające na terenie Powiatu Kętrzyńskiego. Radny 
dodał, że liczy na kolejne lata tak dobrego gospodarowania i pracy. Radny pogratulował 
osobom, które  przyczyniły się do stworzenia tak dobrego dokumentu.  

Radny Krzysztof Tytman na wstępie powiedział, że chce przyłączyć się do chóru 
pochwał na temat tego dokumentu i gratulacji dla autorów, ale także dla osób zarządzających 
instytucjami, które zawarły swoje osiągnięcia w tym Raporcie. Radny poinformował, że zwrócił 
uwagę na kilka informacji zawartych w Raporcie, a mianowicie demografię, ponieważ strata 
mieszkańców powiatu w ciągu roku to 1000 osób, a w mieście ok. 500 osób. Radny powiedział, 
że ta liczba znacznie wzrosła, ponieważ wcześniej przez kilka tak z powiatu ubywało 500 osób, 
a z miasta 200. Radny poprosił, aby przy decyzjach brać pod uwagę demografię jako czynnik 
niezwykle istotny. Radny powiedział, że w zadaniach oświatowych i kulturalnych zwrócił 
uwagę na zdawalność matur i są w powiecie dwie szkoły, które zdecydowanie wyróżniają się 
pod tym względem, a mianowicie 100 % zdawalność ma II Prywatne Liceum Ogólnokształcące 
w Kętrzynie i prawie 100 % I Liceum Ogólnokształcące im. W. Kętrzyńskiego w Kętrzynie. 
Radny podkreślił, że prywatne liceum w rankingu perspektyw jest na 68 miejscu w Polsce  
i drugie w województwie. Radny zwrócił uwagę, że w powiecie są również szkoły, gdzie 
zdawalność jest zdecydowanie poniżej średniej i trzeba zastanowić się nad przyczynami 
takiego zjawiska. Następnie radny odniósł się do jednostki powiatowej jaką jest Centrum 
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Biblioteczno-Kulturalne Powiatu Kętrzyńskiego i stwierdził, że jest to miejsce zajmujące się 
historią regionu i zamieszkujących tu ludzi. Radny powiedział, że chce podkreślić osobisty 
udział Dyrektora Tadeusza Korowaja w tworzenie tej jednostki. Radny dodał, że Pan Korowaj 
jest entuzjastą historii regionalnej, wydaje książki i albumy przy wsparciu Powiatu oraz 
prowadzi autorskie lekcje historyczne w szkołach. Radny poinformował, że szczególnie zwrócił 
uwagę na problem Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie, ponieważ jest to świetnie 
zarządzana instytucja, ma dobrą renomę i personel, ale ma znaczną ilość pustych miejsc. 
Radny powiedział, że jest duża potrzeba zapewniania miejsc w Domach Pomocy Społecznej ale 
okazuje się, że problem stanowi finansowanie pobytu, w związku z czym Gminy nie chcą 
umieszczać swoich mieszkańców w tego typu placówkach. Ponadto radny zauważył jeszcze 
jeden problem w działalności Domu Pomocy Społecznej, a mianowicie wzrost wynagrodzeń 
dla zawodów medycznych od 1 lipca, gdzie również pielęgniarki pracujące w placówkach 
mających umowy z NFZ otrzymają istotną podwyżkę płac, a Dom Pomocy Społecznej podlega 
pod Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej, co może spowodować zmianę miejsca pracy 
niektórych pielęgniarek. Radny poinformował, że w ubiegłym roku przy sprawozdaniu 
Sanepidu miał niedosyt informacji, natomiast w tym roku jest to bardzo dobry rozdział  
i wynika z niego, że w 2021 roku było ok. 4 000 zgłoszeń zachorowań na COVID-19 i 109 
zgonów. Radny wyjaśnił, że trzeba zdać sobie sprawę, że pandemia nadal jest tylko na chwilę 
została wyciszona ale prawdopodobnie wróci. Radny odnosząc się do bezrobocia 
poinformował, że w powiecie jest 3 200 osób zarejestrowanych jako bezrobotni, a ok.. połowa 
z tych osób ma wykształcenie policealne i branżowe zawodowe, w związku z czym należy 
wziąć pod uwagę rejestr bezrobocia przy stworzeniu szkół. Kończąc swoją wypowiedź radny 
powiedział, że 24 duże inwestycje w roku 2021 zostały wykonane w trudnych warunkach, przy 
rosnących cenach, jak również niekorzystnym traktowaniu samorządów poprzez dokładanie 
obowiązków przy nieadekwatnej ilości dodawanych pieniędzy. Radny powiedział, że Raport 
stanowi dla niego podstawę do głosowania za udzieleniem wotum zaufania Zarządowi 
Powiatu.  

Radny Piotr Węglarski powiedział, że dane czytane w Raporcie cieszą, a szczególnie te 
dotyczące inwestycji oraz wysokie miejsce powiatu kętrzyńskiego w ogólnopolskim rankingu. 
Radny wyjaśnił, że chce jednak odnieść się do bezrobocia, którego skala w województwie to 
8,6%, a w kraju 5,4%, natomiast w powiecie kętrzyńskim aż 18%, co jest bardzo niepokojące. 
Radny dodał, że nasz powiat niewiele różni się przemysłem od okolicznych powiatów na 
terenie województwa, a jednak zdecydowanie wyższe jest bezrobocie.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że sam Raport ocenia bardzo dobrze, ale również 
chce zauważyć, że nasz powiat wyludnia się i prognozy w tym zakresie również nie są 
optymistyczne. Radny poinformował, że zwiedzając powiat odwiedza wsie, które są trudne do 
życia, ponieważ dojazd jest bardzo utrudniony. Radny zwrócił również uwagę, że przy 
informacjach dotyczących uruchomienia linii autobusowych brakuje wyjaśnienia jak się 
sprawdziły. Radny, podobnie jak poprzednicy, stwierdził, że cały czas utrzymuje się wysokie 
bezrobocie na terenie powiatu, ale z drugiej strony przedsiębiorcy poszukują pracowników. 

Starosta odnosząc się do wszystkich wypowiedzi wyjaśnił, że linie autobusowe są 
atrakcyjne, ponieważ zasada korzystania z Funduszu Przewozów Autobusowych polega na 
tym, że do deficytu wykazywanego przez operatora 3 zł dopłaca Urząd Wojewódzki a różnicę 
pomiędzy deficytem i dopłatą Wojewody pokrywa samorząd i okazuje się, że Powiat dopłaca 
niewiele, co świadczy o tym, że mieszkańcy korzystają z tej linii.  

Radny Ryszard Kawczyński odniósł się do oświaty i zwrócił uwagę, że w raporcie nie ma 
informacji o egzaminach zawodowych, a to dlatego, że te wyniki są złe. Radny dodał, że ponad 
1/3 wydatków Powiatu jest skierowana na oświatę, ale młodzież ani rodzice nie biorą pod 
uwagę jak wielkie wydatki ponoszone są właśnie na ten cel. Następnie radny powiedział, że 
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Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli organizuje wiele szkoleń i konferencji, w których 
nauczyciele powinni brać udział, ponieważ postęp w metodyce nauczani jest ogromny. 

Radna Alina Janiszewska podziękowała Pani Sekretarz Joannie Mazurowskiej  
i skierowała do niej wielki uznania, ponadto podziękowała Staroście Michałowi 
Kochanowskiemu za wszystkie inwestycje zrealizowane w 2021 roku, a szczególnie 
przebudowę mostu w miejscowości Prosna na rzece Guber. Radna podziękowała również 
wszystkim radnym, którzy zabiegali o tę inwestycję. 

Radna Olga Wanago powiedziała, że czasami nie jesteśmy w stanie przewidzieć tego, 
co nas w życiu spotka. Radna wyjaśniła, że była w gminie Korsze u rodzin zastępczych z okazji 
Dnia Dziecka i powiedziała, że jest pod ogromnym wrażeniem, ponieważ te dzieci bardzo dużo 
przeszły, a gdy wchodzi się do takiego domu widzimy półki z książkami, zabawki, chodziki i 
gromadkę dzieci wraz z mamą zastępczą, która się nimi opiekuje. Radna powiedziała, że każde 
z tych dzieci ma swoje potrzeby, chorują, być może są różnej wiary i rodzice zastępczy jeżdżą  
z nimi na lekcje religii, ale ciepło, które tam widać jest ogromne. Radna wyraziła wielki 
szacunek i podziw w stosunku do rodzin zastępczych. 

 

Ad. pkt 9 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ZARZĄDOWI POWIATU W KĘTRZYNIE WOTUM 

ZAUFANIA 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

  Radny Lech Ryndzionek powiedział, że dwa razy zwracał się z prośbą o dodatki dla 
nauczycieli za pracę w czasie pandemii i dopiero Państwowa Inspekcja Pracy musiała 
rozstrzygnąć sprawę. Radny dodał, że inspektor nakazał wypłacenie dodatków nauczycielom. 
Radny wyjaśnił, że mówi o tym, ponieważ urzędnicy, kadra medyczna i nauczyciele mają 
zamrożone płace, a oscylują one blisko najniższej krajowej. Radny powiedział, że Prezydent 
znalazł pewne wyjście i zamroził kwoty bazowe poprzez rozporządzenie, dlatego niektóre 
grupy ludzi dostały wysokie podwyżki ok. 40%. Radny powiedział również, że znalazły się 
pieniądze także na diety radnych oraz podniesienie płace Starosty do kwoty maksymalnej. 
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum zaufania, który 
został podjęty głosami 17 „za” oraz 1 „wstrzymującym się”  i nosi numer L/406/2022 (zał. nr 
6). 

 

Ad. pkt 10 

ROZPATRZENIE SPRAWOZDANIA FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM  

Z WYKONANIA BUDŻETU POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO ZA 2021 R. I PODJĘCIE UCHWAŁY  

W SPRAWIE ICH ZATWIERDZENIA ORAZ UCHWAŁY W SPRAWIE ABSOLUTORIUM DLA 

ZARZĄDU POWIATU W KĘTRZYNIE ZA 2021 R. 

 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r. oraz informacji  

o stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego 

 

Członek Zarządu Powiatu w Kętrzynie Olga Wanago odczytała Uchwałę Nr 1032/2022 
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Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 23 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 rok (zał. nr 6). Następnie 

Pani Olga Wanago odczytała Uchwałę Nr 1031/2022 Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 23 

marca 2022 r. w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego za rok 

2021 (zał. nr 7).  

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Piotr Węglarski odczytał Uchwałę RIO.IV-0120-

97/22 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 

2022 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za rok 2021 (zał. nr 8).  

 

c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie 

stanowiska tej komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. oraz uchwały tejże komisji o wniosku  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 

2021 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie Bartosz Walewski 

odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Kętrzynie za rok 2021 wraz z Uchwałą Nr 1/2022 Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 13 maja 2022 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Kętrzynie za 2021 rok (zał. nr 9).  

 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2021 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Olenkowicz odczytał Uchwałę RIO.IV-

0120-155/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 

maja 2022 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Kętrzynie w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Kętrzynie za 2021 rok 

(zał. nr 10).  

 

e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 

2021 r. 

 

Jako pierwszy, głos zabrał Starosta Michał Kochanowski i poinformował, że chce 

odnieść się do poziomu dochodów budżetu Powiatu w kontekście dochodów własnych  
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i środków otrzymywanych w ramach subwencji ogólnej, w której jest też subwencja 

oświatowa oraz dotacji, udziału w podatku PIT i CIT. Starosta odnosząc się do zasadności 

funkcjonowania samorządu powiatowego w Polsce powiedział, że jest zwolennikiem 

istnienia powiatów, ponieważ we wszystkich państwach Europy zachodniej o podobnej 

strukturze i gęstości zaludnienia oraz zadaniach administracyjnych funkcjonuje samorząd 

trójstopniowy. Starosta dodał, że możemy dyskutować nad zadaniami, nad tym czy taka 

liczba powiatów jest konieczna. Starosta poinformował, że w 1998 roku, gdy parlament 

pracował nad ustawą o samorządzie powiatowym i samorządzie województwa,  

wprowadzano drugi etap reformy administracyjnej kraju i odbyła się debata nad poselskim 

projektem ustawy o samorządzie powiatowym oraz ustawy o samorządzie województwa. 

Starosta wyjaśnił, że wówczas przyjęto założenie, że powiat powinien mieć przynajmniej 5 

gmin, stolica powiatu będzie miała przynajmniej 10 000 mieszkańców, a cały powiat 

powinien liczyć przynajmniej 50 000 mieszkańców. Starosta powiedział, że okazało się, iż ¼ 

powstałych powiatów nie spełniała tych kryteriów, więc możemy myśleć o zmianie granic 

powiatów ale nie o całkowitej likwidacji. Starosta odnosząc się do sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2021 rok poinformował, że dochody ogółem wyniosły 

101 725 849,49 zł, z czego subwencja ogólna to 55%, dotacje i inne środki – 14%, udział  

w podatku PIT to zaledwie 11%, a w podatku CIT – 0,43%. Starosta wyjaśnił, że pomimo tej 

skomplikowanej sytuacji dochodowej udało się zrealizować wydatki na poziomie 

93 244 422,28 zł, a wydatki inwestycyjne na ponad 18 000 000 zł. Starosta poinformował, 

że dochody zostały wykonane na poziomie 100%, a wydatki na poziomie 87%. Starosta 

powiedział, że najważniejszym wskaźnikiem, z którym samorządy mają dzisiaj problem jest 

stosunek wydatków bieżących do dochodów bieżących. Starosta poinformował, że Powiat 

Kętrzyński  2021 r. miał prawie 93 000 000 zł dochodów bieżących i 74 000 000 zł 

wydatków bieżących, co pozwoliło na wypracowanie nadwyżki operacyjnej, która pozwala 

na spłatę zadłużenia oraz inwestycje i została zrealizowana na poziomie 18 152 000 zł. 

Starosta poinformował, że w wydatkach wyróżniamy takie cele jak oświata – 35 000 000 zł, 

gdzie subwencja oświatowa wynosi ok. 28 000 000 zł, natomiast w przychodach spłatę 

pożyczek na kwotę 2 179 000 zł, środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 

13 000 000 zł i wolne środki – 10 000 000 zł. Następnie Starosta poinformował, że na 

koniec 2020 roku stan zadłużenia Powiatu wynosił 27 973 000 zł, natomiast po spłacie 

kredytu wraz z obsługą na kwotę 2 240 000 zł dług Powiatu wynosi 25 733 000 zł, co daje 

we wskaźniku ogólnym długu do dochodów, zaledwie 25%. Starosta powiedział, że mimo 

pojawiających się trudności budżet Powiatu Kętrzyńskiego wykonany został po stronie 

dochodów w 100 %, po stronie wydatków w 87% i pokazuje, że polityka finansowa przez 

cały rok była prowadzona w sposób rzetelny, który pozwalał inwestować wolne środki, 

spłacać posiadane zaległości, a przy tym zrealizować wszystkie zadania bieżące.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że od przyszłego miesiąca będzie obowiązywało 

nowe prawo podatkowe, gdzie zmniejsza się podatek PIT o 5% i to w części, która w dużej 

mierze dotyczy samorządów. Radny zapytał, czy należy już martwić się tym tematem.  

Starosta poinformował, że faktycznie jest nowelizowana ustawa o finansach 

publicznych i ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, ale nowelizowana 

ustawa uruchamia subwencje rozwojową już w tym roku, natomiast to z czym mieliśmy do 

czynienia rok wcześniej czyli zmiana stawek podatkowych PIT zagwarantowała powiatom  
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i wszystkim samorządom równą ratę co miesiąc i w tym roku jest również podtrzymana bez 

względu na to jak zmieni się udział w podatku PIT, ponieważ jest gwarancja, że kwota 

będzie stała. Następnie Starosta powiedział, że w tym przypadku obawiałby się bardziej 

tego, że kwota co roku rosła, a teraz jest stała. 

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że niedługo Rada będzie uchwalała budżet na 

następny rok i chciałby dowiedzieć się jak będzie z dodatkami skoro PIT został zmniejszony.  

Starosta poinformował, że obawia się, że PIT nie będzie rósł. Starosta dodał, że nowa 

ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego wprowadza subwencję tzw. 

rozwojową. Starosta wyjaśnił, że na subwencję rozwojową składają się  trzy kwoty – 

subwencja podstawowa oraz dwie kwoty zależne od tego, jaki procent zadań 

inwestycyjnych wykonujemy względem innych powiatów. Starosta powiedział, że jeśli 

dochód z udziale w podatku PIT się nie zwiększy to będzie problem w wielu samorządach.  

Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że jest bardzo zadowolony z tego 

sprawozdania. Dodał, że w poprzednim punkcie dotyczącym raportu wiele osób 

wypowiadało się o tym dokumencie bardzo dobrze, więc chce złożyć wniosek, aby osoby 

które brały udział w jego przygotowaniu otrzymały nagrody.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że przedstawione sprawozdanie 

wynika z wszystkich uchwał dotyczących zmian w budżecie podjętych przez Radę Powiatu 

w całym 2021 roku. Przewodnicząca dodała, że życzy sobie, aby sytuacja geopolityczna 

normowała się, a ponadto aby udział samorządów w podatku PIT i CIT był wyższy  

i powinien być to apel podnoszony przez Związek Miast Polskich i Związek Powiatów 

Polskich. 

 

Z uwagi na brak kolejnych głosów w dyskusji Przewodnicząca przeszła do następnego 

punktu obrad.  

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 rok 

 

Przewodnicząca Rady przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 rok. W tym miejscu 

Przewodnicząca zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na temat projektu 

przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Kętrzyńskiego za 2021 rok, który został podjęty jednogłośnie 18 głosami „za”  

i nosi numer L/407/2022 (zał. nr 11).  

 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 



 13 

wykonania budżetu za 2021 rok 

 

Przewodnicząca Rady zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.   

 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, 

który został przyjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer L/408/2022 (zał. nr 12).  

 

Ad. pkt 11 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia,  
a mianowicie podjęcia przewidzianych w porządku obrad L sesji Rady Powiatu uchwał  
w sprawach: 

 

a) udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Kętrzyńskiego w formie dotacji 
celowych na działanie własne sołectwa 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 
 Obrady opuścił radny Jarosław Podgórski. Obecnych 17 radnych. 
 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w 
Kętrzynie  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Kętrzyńskiego w formie dotacji 
celowych na działanie własne sołectwa, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za”  
i nosi numer L/409/2022 (zał. nr 13).  

 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 
za rok 2021 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radny Piotr Węglarski przypomniał, że w tak niewielkim mieście jak Reszel istnieją dwa 
Zakłady Opiekuńczo-Lecznicze, a Rada Powiatu trzy lata temu przyjmowała stanowisko o woli 
połączenia tych placówek, jednak temat zgasł. Radny dodał, że wynik finansowy ZOZu zawsze 
jest bez strat i również za ubiegły rok wykazany został zysk, dlatego zarządzanie połączoną 
jednostką również nie byłoby problemem. Radny powiedział, że Starosta szeroko przedstawiał 
argumentację za połączeniem placówek i chciałby, aby ten temat został odświeżony. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Reszlu za rok 2021, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer 
L/410/2022 (zał. nr 14).  

 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 
za rok 2021 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego  
w Kętrzynie  za rok 2021, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer 
L/411/2022 (zał. nr 15).  

 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 
2035 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu w Kętrzynie do 
projektu uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 - 2035, podjętą na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu w Kętrzynie w dniu 23 czerwca 2022 r.  Starosta poinformował, że w projekcie 
uchwały dodaje się następujące zmiany w budżecie powiatu: 

 
1. W związku z otrzymaniem wstępnych promes dofinansowania inwestycji z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych wprowadzić do budżetu nowe 

zadania inwestycyjne pn:  

1) „Przebudowa drogi powiatowej  nr 1989N Głowbity-Łankiejmy na odcinku 0+770.00 - 

3+742.95” – kwota zadania 5 020 000 zł, w tym udział własny 270 000 zł, udział 

dofinansowania z RFPŁ: PIS – 4 750 000 zł. Przedsięwzięcie realizowane w latach: 

2022 r. – 255 000 zł (udział powiatu), 2023 r. – 4 765 000 zł (w tym udział powiatu 

15 000 zł); 

2) „Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku między miejscowościami Bajory 

Małe -  Srokowski Dwór (od km 10+800 do km 13+300)” – kwota zadania 2 015 000 zł, 

w tym udział własny 115 000 zł, udział dofinansowania z RFPŁ: PIS – 1 900 000 zł. 

Przedsięwzięcie realizowane w latach: 2022 r. – 105 000 zł (udział powiatu), 2023 r. –

 1 910 000 zł (w tym udział powiatu 10 000 zł); 

3) „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg powiatowych 

i obiektu mostowego na terenie gminy i miasta Reszel” – kwota zadania 8 026 000 zł, 

w tym udział własny 426 000 zł, udział dofinansowania z RFPŁ: PIS – 7 600 000 zł. 

Przedsięwzięcie realizowane w latach: 2023 r. – 4 013 000 zł (w tym udział powiatu 

213 000 zł), 2024 r. – 4 013 000 zł (w tym udział powiatu 213 000 zł). 
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Plan wydatków 2022 r. sfinansować przesunięciem środków własnych w kwocie 360 000 zł 

z zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1703N na odcinku od DW 

590 do miejscowości Modgarby”. 

Plan wydatków 2023 r. sfinansować zwiększeniem dochodów majątkowych w kwocie 

10 450 000 zł oraz przesunięciem środków w kwocie 238 000 zł z poręczenia kredytu. 

Plan wydatków 2024 r. sfinansować zwiększeniem dochodów majątkowych w kwocie 

3 800 000 zł oraz przesunięciem środków w kwocie 213 000 zł z poręczenia kredytu. 

 

2. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej zadania Opracowanie dokumentacji technicznej 

zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku Bajory Wielkie - Srokowski 

Dwór (od km 6+800 do km 13+300) – kwota zadania 124 000 zł, w tym udział własny 

59 000 zł, udział Gminy Srokowo 65 000 zł 

Zmn. D. 600; 60014; § 2310 –   65 000 zł 

Zw. D.                          § 6300 –   65 000 zł 

Zmn. W.                      § 4270 – 124 000 zł 

Zw. W.                         § 6050 – 124 000 zł 

 

3. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków zadań zleconych w zakresie dopłat 

z tytułu respektowania przez operatora ustawowych ulg dla pasażerów przewidzianych 

ustawą o uprawnieniach do ulgowych przejazdów środkami publicznego transportu 

zbiorowego 

Zw. D. 600; 60004; § 2330 – 30 000 zł 

Zw. W.                      § 2630 – 30 000 zł 

 
4. W ramach umowy sponsoringowej zawartej z PKO BP (kwota 4 065,04 zł + VAT) dokonać 

zwiększenia planu dochodów i wydatków, z przeznaczeniem na Zawody Wędkarskie 

o Puchar Starosty Kętrzyńskiego i Wójta Gminy Kętrzyn 

Zw. D. 750; 75075; § 0830 – 4 066 zł 

Zw. W.                      § 4300  – 4 066 zł 

 

5. Decyzją Nr FK 156/2022 z dnia 15.06.2022 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwiększył 

plan dotacji celowej dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

Zw. D. 754; 75411; § 2110 – 1 359 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 1 359 zł 

 

6. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu 

wsparcia w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, o których 

mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

Zw. D.  758; 75814 § 2700 – 29 635 zł 

Zw. W. 801; 80115 § 4300 –   2 700 zł (ZSz MCS) 
                                   § 4300 –   2 000 zł (PCE) 
                       80117 § 4300 –   5 000 zł (PCE) 
                       80120 § 2540 –   4 092 zł (II Prywatne LO) 
                                   § 4300 –   9 000 zł (I LO) 
                                   § 4300 –   6 000 zł (ZSz MR) 
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              854; 85410 § 4300 –      843 zł (ZSz MR) 
 

  Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca zapytała radnych czy zgłaszają sprzeciw, aby przedstawiona 
autopoprawka została poddana pod głosowanie wraz z projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu.  
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w 
Kętrzynie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na 
lata 2022 – 2035 wraz z autopoprawką, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za”  
i nosi numer L/412/2022 (zał. nr 16).  

 

e) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 

temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu w Kętrzynie do 
projektu uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 
2022, podjętą na posiedzeniu Zarządu Powiatu w Kętrzynie w dniu 23 czerwca 2022 r. Starosta 
w projekcie uchwały dodaje się następujące zmiany w budżecie powiatu: 

 

1. W związku z otrzymaniem wstępnych promes dofinansowania inwestycji z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych wprowadzić do budżetu nowe 

zadania inwestycyjne pn:  

1) „Przebudowa drogi powiatowej  nr 1989N Głowbity-Łankiejmy na odcinku 0+770.00 - 

3+742.95” – kwota zadania 5 020 000 zł, w tym udział własny 270 000 zł, udział 

dofinansowania z RFPŁ: PIS – 4 750 000 zł. Przedsięwzięcie realizowane w latach: 

2022 r. – 255 000 zł (udział powiatu), 2023 r. – 4 765 000 zł (w tym udział powiatu 

15 000 zł); 

2) „Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku między miejscowościami Bajory 

Małe -  Srokowski Dwór (od km 10+800 do km 13+300)” – kwota zadania 2 015 000 zł, 

w tym udział własny 115 000 zł, udział dofinansowania z RFPŁ: PIS – 1 900 000 zł. 

Przedsięwzięcie realizowane w latach: 2022 r. – 105 000 zł (udział powiatu), 2023 r. –

 1 910 000 zł (w tym udział powiatu 10 000 zł). 

Plan wydatków w roku 2022 sfinansować przesunięciem środków własnych w kwocie 

360 000 zł z zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1703N 

na odcinku od DW 590 do miejscowości Modgarby” 

Zmn. W. 600; 60014; § 6050 – 360 000 zł 

Zw. W.                          § 6050 – 360 000 zł 

 
2. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej zadania Opracowanie dokumentacji technicznej 

zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku Bajory Wielkie - Srokowski 

Dwór (od km 6+800 do km 13+300) – kwota zadania 124 000 zł, w tym udział własny 

59 000 zł, udział Gminy Srokowo 65 000 zł 

Zmn. D. 600; 60014; § 2310 –   65 000 zł 

Zw. D.                          § 6300 –   65 000 zł 
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Zmn. W.                      § 4270 – 124 000 zł 

Zw. W.                         § 6050 – 124 000 zł 

 

3. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków zadań zleconych w zakresie dopłat 

z tytułu respektowania przez operatora ustawowych ulg dla pasażerów przewidzianych 

ustawą o uprawnieniach do ulgowych przejazdów środkami publicznego transportu 

zbiorowego 

Zw. D. 600; 60004; § 2330 – 30 000 zł 

Zw. W.                      § 2630 – 30 000 zł 

 
4. W ramach umowy sponsoringowej zawartej z PKO BP (kwota 4 065,04 zł + VAT) dokonać 

zwiększenia planu dochodów i wydatków, z przeznaczeniem na Zawody Wędkarskie 

o Puchar Starosty Kętrzyńskiego i Wójta Gminy Kętrzyn 

Zw. D. 750; 75075; § 0830 – 4 066 zł 

Zw. W.                      § 4300  – 4 066 zł 

 

5. Decyzją Nr FK 156/2022 z dnia 15.06.2022 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwiększył 

plan dotacji celowej dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

Zw. D. 754; 75411; § 2110 – 1 359 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 1 359 zł 

 

6. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu 

wsparcia  

w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem  

i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 

ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

Zw. D.  758; 75814 § 2700 – 29 635 zł 

Zw. W. 801; 80115 § 4300 –   2 700 zł (ZSz MCS) 
                                   § 4300 –   2 000 zł (PCE) 
                       80117 § 4300 –   5 000 zł (PCE) 
                       80120 § 2540 –   4 092 zł (II Prywatne LO) 
                                   § 4300 –   9 000 zł (I LO) 
                                   § 4300 –   6 000 zł (ZSz MR) 
              854; 85410 § 4300 –      843 zł (ZSz MR) 

 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca zapytała radnych czy zgłaszają sprzeciw, aby przedstawiona 

autopoprawka została poddana pod głosowanie wraz z projektem uchwały. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu.  

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  

w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022 wraz z autopoprawką, który 
został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer L/413/2022 (zał. nr 17). 
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f) udzielenia pomocy finansowej Gminie Barciany w formie dotacji celowej, z 
przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu typu bus 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na 
temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Barciany w formie dotacji 
celowej, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu typu bus, który został 
podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer L/414/2022 (zał. nr 18).  

 

Ad. pkt 12 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt protokołu: 

 z XLIX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie w dniu 26 maja 2022 r. – został przyjęty 

jednogłośnie głosami 17 „za”. 

 

Ad. pkt 13 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

 W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła L sesję  

VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 15:15. 

 

 

 

Protokołowała: 

M. Filipiak 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w 
Kętrzynie 
 
/-/ Urszula Baraniecka 


